

Table of Contents

	Paragraphs
Summary of Recommendations	
Introduction	1-2
General Observations	3
Recommendation 1	
Recommendation 2	
The Department's Administrative Structure.....	4
Recommendation 3	
Program of the Regional Development Incentives Act (RDIA).....	5-6
Recommendation 4	
Recommendation 5	
Other Means of Assisting Businesses.....	7
Canada-Quebec General Development Agreement and Auxiliary Agreements.....	8-9
Recommendation 6	
Recommendation 7	
Conclusion	10
Appendix A Synthesis of observations presented to the Sub-committee at the public hearings in Sherbrooke and Percé, October 5-9, 1981.	
Appendix B List of principal recommendations presented by witnesses at the public hearings in Sherbrooke and Percé, October 5-9, 1981.	

SUMMARY OF RECOMMENDATIONS

Recommendation 1

The Sub-committee recommends that DREE be given responsibility for coordinating the economic activities of departments and agencies of the Government of Canada in order that they may be implemented in accordance with a regional development policy.

Recommendation 2

The Sub-committee recommends that DREE conduct a complete review of its activities flowing from the Canada-Quebec General Development Agreement and auxiliary agreements so that, in future, its actions may be more direct and better adapted to the particular needs of the various regions and sub-regions.

Recommendation 3

The Sub-committee recommends that DREE step up its decentralization program in order that:

- (a) regional offices may obtain greater decision-making power;
- (b) DREE services may be easily accessible;
- (c) the staff of regional offices may have an adequate knowledge of the region.

Recommendation 4

The Sub-committee recommends that DREE review the territory covered by the designated zones in order that the

Table des matières

	Paragraphs
Sommaire des recommandations	
Introduction	1-2
Observations générales	3
Recommandation 1	
Recommandation 2	
La structure administrative du ministère.....	4
Recommandation 3	
Le programme de la Loi sur les subventions au développement régional (LSDR)	5-6
Recommandation 4	
Recommandation 5	
Autres moyens d'assistance aux entreprises	7
L'entente cadre Canada-Québec et les ententes auxiliaires.	8-9
Recommandation 6	
Recommandation 7	
Conclusion	10
L'annexe A Synthèse des observations recueillies par le Sous-comité lors des audiences publiques de Sherbrooke et de Percé, 5-9 octobre 1981.	
L'annexe B Liste des principales recommandations présentées par les témoins durant les audiences publiques de Sherbrooke et Percé, 5-9 octobre 1981.	

SOMMAIRE DES RECOMMANDATIONS

Recommandation 1

Le Sous-comité recommande que le MEER obtienne la responsabilité de coordonner les activités à incidence économique des ministères et agences du gouvernement du Canada afin que leur mise en oeuvre soit conforme à une politique de développement régional.

Recommandation 2

Le Sous-comité recommande que le MEER revoie dans leur totalité des activités découlant de l'entente cadre Canada-Québec et des ententes auxiliaires afin que dans l'avenir ses interventions soient plus directes et mieux adaptées aux besoins particuliers des différentes régions ou sous-régions.

Recommandation 3

Le Sous-comité recommande que le MEER accentue son programme de décentralisation afin que

- a) les bureaux régionaux obtiennent un plus grand pouvoir de décision.
- b) les services du MEER soient facilement accessibles.
- c) le personnel des bureaux régionaux connaisse adéquatement le milieu régional.

Recommandation 4

Le Sous-comité recommande que le MEER révise le territoire couvert par les zones désignées afin que les mesures